
                                       P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr XIX/2015 
 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 29.12.2015r. 
 
Miejsce obrad  -  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Godzina rozpoczęcia obrad – 11.00 
 
Do punktu 1. 
Obrady  XIX sesji otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie Pan  
Andrzej Maciejewski. 
Pan Maciejewski  przywitał wszystkich przybyłych na obrady sesji. 
 
Do punktu 2. 
W obradach XIX sesji  - zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczą wszyscy 
radni. W trakcie rozpoczęcia obrad  obecnych było 14 radnych.  
15 radny – pan Adam Dowgiałło – przybył w punkcie 10 porządki obrad. 
 
Pan Andrzej Maciejewski  stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 3. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa – zwrócił się z prośbą o zdjęcie z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie ogłoszenia roku 2016 – Rokiem 
Feliksa Nowowiejskiego, w związku z podjęciem takiej inicjatywy przez Sejm RP. 
 
Propozycja Burmistrza Barczewa przyjęta została przez radnych je d n o g ł o ś n ie 
 
Porządek obrad po zmianach: 
 
4.Przyjęcie protokółu z obrad  poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady. 
6.Interpelacje i zapytania radnych. 
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
8.Odpowiedzi. 
9.Sprawozdanie z prac Rady Miejskiej w Barczewie w 2015r.  
10.Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016r. 
11.Plan pracy Rady Miejskiej na 2016r 
12.Projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków, które w 2015r nie wygasają z 
upływem roku. 
13.Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2016r; 
14.Uchwalenie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2016r. 
15.Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2016-
2025. 
16.Uchwalenie budżetu gminy Barczewo na 2016r. 
17.Projekt uchwały  w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Budynków Komunalnych. 



18.Sprawy różne i wolne wnioski. 
19.Zakończenie obrad XIX/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Porządek przyjęty został jednogłośnie(14). 
 
Do punktu 4. 
Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e (14). 
 
Do punktu 5. 
 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa, który powiedział m.innymi: 
 
-naprawione zostały, wskazane, odcinki dróg; 
-zakończono budowę chodnika i parkingu przy ulicy Miłej; 
-w trakcie realizacji jest budowa zatoki  dla autobusów szkolnych w Łęgajnach. 
-zakończono utwardzanie placów parkingowych przy  budynkach nr 19A i 19B przy  
ulicy Wojska Polskiego w Barczewie. 
-zawarte zostały umowy na świadczenie usług zimowego utrzymania dróg. 
-wykonano, na wiadukcie, w Ruszajnach oznakowanie ograniczenia prędkości. 
-podpisaliśmy porozumienie na pokrycie kosztów utworzenia na Starym Mieście 
monitoringu 
-na placu za ratuszem odbyła się Wigilia Miejska. Dziękuję szkołom,zakładom 
pracy, przedsiębiorcom za wzięcie udziału w Wigilii i ufundowanie choinek 
-podpisaliśmy z ANRol porozumienie w sprawie gruntu w Ramsowie gdzie ZWIK 
prowadził będzie inwestycję wodociągową 
-odbyło się  Zgromadzenie Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich 
-tempa nabrała sprawa budowy muru oporowego przy naszej elektrowni 
-odbyło się sporo turniejów sportowych 
-odbyła się również Wigilia organizowana przez Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Barczewie 
-rozstrzygnięty został konkurs na pracownika do pozyskiwania środków do 
Informacji Turystycznej 
-wziąłem udział  w spotkaniu opłatkowym organizowanym przez Marszałka 
Województwa a mój Zastępca był na Wigilii w Zakładzie Karnym. 
 
Do punktu 7. 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-mieszkańcy Ruszajn pytają się na podstawie jakich przepisów dokonano 
ograniczenia prędkości na wiadukcie w Ruszajnach. Proszę o odpowiedź na piśmie 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-na podstawie ostatniego rocznego przeglądu i zaleceń zawartych w protokóle 
dokonano takiego ograniczenia; 
 
Pani Halina Bronka: 
-myślę, że mając na względzie oszczędności nie powinno się wysyłać listem 



poleconym do nas (za pokwitowaniem) zawiadomień o tym jak będą dokonywane w 
zimie prace związane z odśnieżaniem 
-jak od m-ca stycznia będzie wyglądała  sprawa wydawania naszej gazety. 
Dziękuję pracownikom Centrum Kulturalno-Bibliotecznemu za wydanie ostatniej 
gazety 
-czy będzie  wybrany nowy dyrektor Centrum 
-dostałam  wykaz zadań na które będzie można aplikować o środki. Proszę 
przekazać to dla wszystkich radnych abyśmy mogli współuczestniczyć w wyborze 
zadań 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-proszę załatać dziury w ulicach: Akacjowa, Dębowa w Łęgajnach 
-otrzymałem informację, że na zbiorniku retencyjnym w Łęgajnach mają być 
nasadzane, w dużej ilości, drzewa. Proszę o interwencję w powiecie o nie robienie 
tego bo to będzie zanieczyszczać zbiornik. 
 
Do punktu 7. 
Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych: 
 
Pani Danuta Groblewska – Przewodnicząca Rady Osiedla Nowe Miasto: 
-na ulicy Kajki wycięto wszystkie drzewa w pień. Czy tam będą prowadzone jakieś 
prace drogowe? Należy teraz tam poustawiać ekrany, które będą chroniły 
mieszkańców przed hałasem z „16”. Drzewa ten hałas tłumiły. 
 
Do punktu 8. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę aby radni zamontowali większe skrzynki na  listy na swoich posesjach 
 
Pan Lech Nitkowski – Burmistrz Barczewa: 
-jeżeli chodzi o gazetę – to może to być biuletyn informacyjny. W najbliższym 
czasie będę o tym rozmawiał z merytoryczną komisją Rady. 
-dla Pani Haliny Bronka – skąd i jakie środki – pan radny nie jest kompedium 
wiedzy w tej sprawie. To nasz Wydział będzie Państwa o tym informował. 
-ul.Akacjowa,Dębowa – trzeba załatać dziury; 
-wdg wskazań nastąpi nasadzenie drzew w Łęgajnach. RDOŚ tego nie odpuści. 
-w sprawie wycinki na ulicy Kajki odpowiem na piśmie 
 
Do punktu 9. 
Sprawozdanie z prac Rady Miejskiej w Barczewie w 2015r  przedstawił 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Andrzej Maciejewski. 
 
Do punktu 10. 
 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016r przedstawiła Pani Dorota Kaczorowska – 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 



-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(127)15 
w sprawie Planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016r. 
 
Do punktu 11. 
 
Plan pracy Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Pani Halina Bronka: 
-wnioskuję nie czytać i plan dołączyć do protokółu. 
 
Wniosek przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji  Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                     U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XIX(128)15 
w sprawie  Planu pracy Rady Miejskiej na 2016r 
 
Do punktu 12. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz – 
Skarbnik Miasta. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest  15 radnych. 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XIX(129)15 
w sprawie wykazu wydatków, które  w 2015 roku nie  wygasają z upływem roku. 



Do punktu 13.  i  punktu 14. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-wnioskuję o nie odczytywanie materiałów. 
 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e (15)  przyjęli wniosek. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-wszystkie działania mają związek z profilaktyką. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-jak dużo jest u nas osób uzależnionych od narkotyków? 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-mamy bardzo dużo interwencji policyjnych. Zakładanych jest bardzo dużo 
Niebieskich Kart. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ile było takich interwencji w tym roku. Czy są też przypadki  narkomanii w 
szkołach? 
 
Pan Marek Dumka: 
-wszczęto 8 postępowań za posiadanie narkotyków 
-w gminie Barczewo nie mieliśmy ze szkół informacji, że jest tam ten problem. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016r. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-opinia Komisji Oświaty jest również pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest  15 radnych. 
 
Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 
                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(130)15 
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulamin w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2016r jest pozytywna 
 
Pan Rafał Surmański: 
-opinia Komisji Oświaty również jest pozytywna 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 



Rada Miejska  j e d n o  g  ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                    U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(131)15 
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2016r 
 
Do punktu 15 i punktu 16. 
 
Wieloletnia Prognoza Finansowa na 2016r. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa: 
-doskonale wiemy jakie są zapotrzebowania naszych szkół. Również nasze drogi 
wymagają dużych środków. Będziemy przygotowywali dokumenty i swoją wiedzą  
będziemy się dzielili z Państwem. Nasze zadłużenie to rząd ok.24%. Mając WPF 
mamy wskazania źródła finansowania  i ułożyć to musimy w budżecie. 
Przedstawimy Państwu 3 główna zadania i zastanowimy się co robić. Nie wszystko 
się znalazło. Brak np. ulicy Traugutta  i Wipsowa. To Państwo powiedzieliście, że 
bez chodnika na ulicy Warmińskiej  żyć się nie da. Monitorujemy wszystko co jest 
związane  z pozyskiwaniem środków. Nie widzę  możliwości nie dokończenia stawu 
w Skajbotach. Będziemy szukali zadań gdzie nasze dofinansowanie ma być  
najmniejsze. 
Zwodociągowane mamy 95% naszej Gminy. Pozostało te najgorsze 5% ale te 
najtrudniejsze 5%, ponieważ to są kolonie, które są słabo zaludnione. Tam gdzie 
pojawiły się środki to to robiliśmy. Wspólnie składamy taki budżet. Za odpowiadanie 
za to co się dzieje w Gminie biorę co miesiąc pobory. Państwu dziękuję za pomoc. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-otwieram dyskusję na temat WPF i projektu budżetu na 2016r. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-idealny budżet byłby taki, który  by wszystkich zadowolił ale bardzo ciężko jest taki 
zbudować. Nie wszyscy jesteśmy zadowoleni i uważam, że dziś jeszcze należy się 
pochylić nad , które tu przedstawię. W projekcie budżetu niektóre wydatki 
uznaliśmy za rozrzutność.  
Proponujemy: 
-usunąć 200 tysięcy z ulicy Krokusowej w Nikielkowie; 
-usunąć 100 tysięcy z  kanalizacji w Kaplitynach; 
-rezygnacja z budowy 5 miejsc składowania nieczystości na Starym Mieście – 
kwota 110 tysięcy zł 
-usunięcie z budżetu toalety miejskiej za 50 tysięcy zł. 
 
Wprowadzenie: 
-wykonanie  drogi na  Osiedlu Słonecznym od ulicy Wojska Polskiego do bloku nr 4 
(50tysięcy zł); 
-przeznaczenie kwoty 120 tysięcy zł na chodnik na ulicy Traugutta; 
-zwiększenie  o kwotę 60 tysięcy zł z przeznaczeniem na remonty dróg ze 
wskazaniem na ul.Krokusową w Nikielkowie 
-zamontowanie 5 lamp solarnych w Ruszajnach – 50 tysięcy zł 
-budowa jednego śmietnika na Starym Mieście  za kwotę 30 tysięcy zł 



-rozbudowa cmentarza komunalnego w Barczewie – kwota 100 tyś.zł 
-ułożenie  chodnika  na cmentarzu w Wipsowie – kwota 50 tysięcy zł. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-tryb pracy nad budżetem określa uchwała i tak całą procedurę przeprowadziliśmy. 
Myślę, że  Pan tą procedurę przegapił. Zgodnie z tą uchwałą spotykały się komisje 
merytoryczne Rady, które opiniowały przedstawiony przez Burmistrza projekt 
budżetu. Następnie Przewodniczący stałych Komisji Rady spotkali się z Komisją 
Finansów Publicznych gdzie wnosili swoje uwagi. Przebywał Pan na tym spotkaniu 
i nie wniósł Pan żadnych poprawek, zmian, opinii. Opuścił Pan salę. 
Przegłosowaliśmy wniesione poprawki  j e d n o g ł o ś n i e. Pana poprawek nie 
było więc Burmistrz nie mógł się  do nich odnieść. Ewentualne zmiany możemy 
robić w ciągu roku budżetowego. 
 
Pani Halina Bronka przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Olsztynie w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Barczewa projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2025. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-nad projektem budżetu pracować będziemy cały rok i to nie jest prawda, że dziś 
nie możemy nic zrobić z przedstawionym wnioskiem. Możemy wszystko zmienić. 
Proponuję przegłosować wniosek Pana Matłoki. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-myślę, że Pan powinien zapoznać się z tą uchwałą. Ja uważam, że jesteśmy w 
takiej fazie, że tylko Burmistrz może wniosek przyjąć autopoprawką. 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-jest rzeczywiście tak jak mówi Pan Przewodniczący. Natomiast Rada może 
przegłosować wnioski jeśli one nie zwiększają deficytu. Cały budżet musiałby być 
głosowany z autopoprawką. Decyzja należy do ogółu Rady. Nad wnioskiem można 
głosować. 
 
Pani Halina Bronka: 
-dziękuję Panu Burmistrzowi i tym wszystkim, którzy pracowali nad tym budżetem. 
Najważniejsze zadania to drogi, woda, kanalizacja. W całym powiecie olsztyńskim 
najwięcej dróg powiatowych przebiega przez teren naszej gminy. Chciałabym 
zaznaczyć, że po raz pierwszy na budowę dróg jest przeznaczone tak dużo 
środków. Bardzo ważne są drogi w Wójtowie, Nikielkowie. Tam w ostatnim czasie 
przybyło 71% mieszkańców. Pracowałam w Komisji Finansów Publicznych nad 
wnioskami budżetowymi. Zaakceptowaliśmy ponad  100 wniosków. Niestety nie 
znalazło to odzwierciedlenia w budżecie. Nie ma środków. Być może pojawią się 
możliwości pozyskania środków na budowę kanalizacji. Dobrze by było aby wodę 
budować razem z kanalizacją. Pozostały nam jeszcze domki jednorodzinne. 
Poczyniono jakiś zaczyn. Zabieranie  100 tysięcy z kanalizacji Kaplityn nie jest 
dobrym pomysłem, ponieważ jak pojawią się środki zewnętrzne na  kanalizację  to 
te 100tysięcy będzie na nasz wkład. Lampy solarne chcielibyśmy umieszczać tam 
gdzie nie można doprowadzić normalnej linii energetycznej ze względu na zbyt 



duże koszty. Dobrze by było aby oświetlać nimi place zabaw, wsie gdzie w ogóle 
nie ma żadnego oświetlenia. Proszę abyśmy przestrzegali dyscypliny. Moje wnioski 
też nie zostały uwzględnione. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-wyszedłem wówczas z posiedzenia Komisji ponieważ pracuję zawodowo, ale 
wcześniej w listopadzie były dwie Komisje gdzie przedstawiałem te wnioski a Pana 
na tych komisjach nie było. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pan jest członkiem Komisji Finansów Publicznych i powinien Pan uczestniczyć w 
posiedzeniach tej  Komisji a ja członkiem tamtych Komisji nie jestem. 
Dziękuję Panu Burmistrzowi za ten budżet. Pamiętajmy, że jesteśmy  członkami 
Rady całej Gminy i musimy brać pod uwagę dobro wszystkich mieszkańców. Woda 
jest źródłem życia. Budowa dróg jest niezbędna bo łatanie ich to jest niestety 
niegospodarność. Teren Wójtowa i Nikielkowa przynosi nam dodatni bilans. 
Ubolewam nad tym, że na wszystko nam nie starcza. Budowa drogi Wójtowo-
Nikielkowo jest procesem korzystnym, ponieważ przebiega w dobrych wskaźnikach 
finansowych 85:15. Dobre jest również  to, że przeznaczone zostały środki na 
basen dla dzieci, na wodociąg Lamkowo-kolonia itp. 
 
Pan  Andrzej Moszczyński: 
-chciałbym podziękować Panu Burmistrzowi, Panu Przewodniczącemu Pani 
Skarbnik za umożliwienie nam wszystkim  pracy nad tegorocznym budżetem. 
Mieliśmy 2-3 miliony na inwestycje w 2016r. Jest ogromna różnica między 
potrzebami a możliwościami. Był czas aby wybrać to co jest najważniejsze do 
zrealizowania. Mieliśmy 2 miesiące na to. Myślę, że to się nam udało. 
Propozycje złożone przez Pana Matłokę są potrzebne ale przesuwanie pieniędzy z 
dróg na drogi to chyba nie jest dobre. Cieszę się z tego, że w tym roku tak głęboko 
mogliśmy wspomóc Burmistrza. Budżet należy dziś przegłosować a wszelkie 
zmiany będziemy proponować w ciągu roku. Nie burzmy tego co jest wypracowane. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-przypomniał nam Pan Panie Przewodniczący procedurę uchwalania budżetu ale 
mnie się wydaje, że na kształt budżetu wpływ mieli tylko członkowie Komisji 
Finansów Publicznych. My jako inne Komisje nie mieliśmy wpływu na jego kształt. 
Pozbawiono nas możliwości wniesienia zmian do tego budżetu, ponieważ nie 
odbyły się wzorem lat ubiegłych wspólne posiedzenia stałych Komisji Rady. Gdzie 
jest ulica Wojska Polskiego, ulica Lipowa, ulica Elizy Orzeszkowej, która stanowi 
jedyną drogę dojazdową do wielkiego osiedla domków jednorodzinnych. Tam 
również są działki  budowlane przeznaczone do sprzedaży. Nie wiem dlaczego my 
jako Gmina mamy finansować budowę boksów śmietnikowych. Na Osiedlu 
Słonecznym nikt nam tego nie  finansował. Gdzie są  zarządcy tych 
nieruchomości? 
 
Pani Halina Bronka: 
-jest wiele potrzeb i można je mnożyć. Kilkakrotnie dziękowaliśmy Burmistrzowi za 
ujęcie w budżecie 3 dużych zadań priorytetowych. Zawsze w ciągu roku możemy 



wnieść jakieś zadania – w tym zawsze pomoże nam Pani Dorota Kondratowicz. Nie 
jest prawdą , że nie mogliśmy się wypowiedzieć w sprawie budżetu. Nie ma takiego 
ciała jak połączone Komisje Rady a na kształt budżetu wpływ ma zawsze Komisja 
Finansów Publicznych. To co znalazło się w tym budżecie jest odzwierciedleniem 
pracy np. Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska . 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-Osiedle Domków Jednorodzinnych nie dostało nic. Nikt nas nie słuchał. Pewnie 
zupełnie przypadkowo  2 miliony zł zostało rozdzielone na okręgi wyborcze 
członków Komisji Finansów Publicznych. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-projektu budżetu nie pisała Komisja Finansów Publicznych ale Burmistrz. 
-nie jest prawdą, że Osiedle Domków Jednorodzinnych nie dostało nic, bo w 
budżecie została zabezpieczona kwota  300 000zł na wkład własny do ZWIK na 
budowę kanalizacji na tym osiedlu. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-proponuję zakończyć dyskusję i głosować. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-chciałbym skierować 2 – 3 zdania do Burmistrza: 
Ja optuję przy dużej 8 – 9 milionowej inwestycji. Szukam środków w budżecie. 
Zabezpieczył Pan 80 tysięcy dla Jedzbarka. Cofnięto środki na  Kierzbuń. Czy 
wypadku zawarcia porozumienia z ANRol. Będzie możliwość zabezpieczenia 
środków na wykonanie kosztorysów? 
Chcę  stwierdzić, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska  postanowiła  przyjąć 
ten budżet. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-zgadzam się z tym, że woda, kanalizacja i drogi to priorytet. Myślę, że powinniśmy 
zastosować plan. Należy opracować wieloletnie działanie kiedy i jakie wykonywać  
drogi. Bardzo ważna jest ulica Lipowa gdzie wszyscy jeżdżą do przychodni. Nie 
wiem co w budżecie robi ubikacja i śmietniki. Uważam, że ważniejsze są drogi, 
kanalizacja i woda. Myślę, że wydawanie 50 tysięcy zł z budżetu na ubikację jest 
nie na miejscu. Cała Gmina jest bardzo ważna. Rozbudowa cmentarza 
komunalnego nijak się ma do pobudowania ubikacji. Uważam, że w tym budżecie 
należy zejść z rzeczy niepotrzebnych. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jeżeli robimy rewitalizację Starego Miasta to nikt mnie nie zmusi to postawienia 
ubikacji typu toy-toy; 
-boksy śmietnikowe na Starym Mieście – od  3 – 4 lat ciągle słyszę, że należy je 
pobudować; 
-moim marzeniem była budowa drogi Woj.Polskiego-Warmińska-Mickiewicza. 
Na tym budżecie i tych pieniądzach świat się nie kończy. Najbardziej załamany 
jestem tym, że nie mamy pieniędzy na rozbudowę cmentarza. 
Co do  zapytania Pana Kozona  - to zwykłem dotrzymywać obietnic. 



 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-ten budżet jak każdy inny  budzi kontrowersje, ale tu zabrakło oszczędności. 
Uważam, że w przyszłym należy więcej środków przeznaczyć na promocję gminy 
bo to ściąga do nas przedsiębiorców, pieniądze. 
Śmietniki – miasto po to ma  fundusz miejski aby to wykonać w ramach tego 
funduszu. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-atutem dla nas będzie  wybudowanie  drugiej nitki „16”. Tam będą tereny 
inwestycyjne. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-Gminę przemierzyliśmy wzdłuż i wszerz. Panie Rafale dziwie się, że nie wie Pan 
jak są składowane w Barczewie śmieci. Tu chodzi tylko o pobudowanie boksów aby 
śmieci nie fruwały po mieście. Toaleta miejska  jest bardzo potrzebna. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-uważam, że przez te  minione 2 miesiące powinniśmy byli więcej rozmawiać i nie 
podzielam euforii, że jest to dobry budżet. Ubolewam, że Komisja Finansów 
Publicznych nie ujęła tych potrzeb a przecież je przedstawialiśmy. Komisja nie 
zauważyła, że Gmina biegnie nie tylko w kierunku Olsztyna ale i w przeciwnym. 
Propozycja Pana Matłoki nie krzywdzi innych miejscowości naszej Gminy. Uważam, 
że powinniśmy się pochylić nad tymi wnioskami do budżetu 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-zabieranie 100 tysięcy z kanalizacji z Kaplityn – to nie jest krzywdzenie Kaplityn? 
-jak Pan sobie wyobraża przebudowę chodnika na ulicy Traugutta bez uzyskania 
wszystkich zgód? 
-czy te zadania, o których mówi Pan Matłoka były konsultowane z Panią Skarbnik, 
czy to są zadania inwestycyjne? 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-to wszystko jest z inwestycji  na inwestycje oprócz tych 60 tysięcy zł bo to jest 
zwiększenie bieżące, 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-jaką różnicę stanowi zabranie środków z błotnistej ulicy Krokusowej na ulicę 
Traugutta. Co tam jest a co tutaj? 
 
Pan Bogdan Caruk; 
-na dzień dzisiejszy Wojewódzki Konserwator Zabytków zlecił wykonanie badań 
geologicznych na Traugutta, co nie zwalnia nas z naprawy chodnika, 
-dla pana Moszczyńskiego: chodnik jest załamany i to powoduje zalewanie ludziom 
mieszkań. Tam mieszka bardzo dużo mieszkańców. Byłem na ulicy Krokusowej. W 
części są tam płyty. Jest propozycja w budżecie uzupełnienia tej drogi płytami 
betonowymi. 
 



Pan Andrzej Maciejewski: 
-na ulicy Krokusowej też zalewa posesje. Ja proszę o obiektywne podejście do tych 
spraw. Na ulicy Krokusowej jest dwa  razy tyle domów jak na ulicy Traugutta. 
Wejście z remontem Traugutta  od początku roku jest niewykonalne. 
 
Pani Balbina Buras: 
-na jesieni obeszliśmy (Komisja) pieszo całe miasto. To co zobaczyliśmy ze 
śmietnikami to się nie mieści w głowie. W centrum miasta zobaczyliśmy prawdziwe 
slamsy. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-rozumiem drogi, woda ale nijak do tego ma się toaleta. 
 
Pani Halina Bronka: 
-ze 110 tysięcy zł przeznaczonych na  budowę boksów prawdopodobnie 10 tysięcy 
zł będzie zabrane. Nie będę miała sumienia wnioskować o tą kwotę i proszę aby 
Komisja Rolnictwa wyznaczyła kolejność wykonania boksów. 
 
Pan Edward Maciejewski – Sołtys Nikielkowa: 
-po raz  pierwszy widzę aby żeby personalnie wyrywać pieniądze na sesji 
budżetowej. To nie jest dobre. Na ulicy Krokusowej w Nikielkowie mieszkańcy 
ponad 50  budynków korzystają z 400 m błotnistej drogi . Prosimy o  płyty betonowe 
na tej drodze. 200 tysięcy zł wystarczy na  około 200m tej drogi i to może być 
rozłożone na 2 lata. Tam ludzie muszą odwozić dzieci do szkoły, jechać do pracy. 
Karetka pogotowia również  musi tam dojechać. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-mój okręg nie otrzymał  ani złotówki. 450 – 460 tysięcy zł to kwota na realizację 
wniosku Pana Matłoki. Uważam, że powinniśmy iść w kierunku pozyskania 
środków unijnych. Ulica Traugutta jest bardzo ważna i wydaje mi się, że na nią 
można pozyskać środki pozabudżetowe. 
-Toaleta – 50 tysięcy – to na wyrost, 
-śmietnik po przeciwnej stronie Synagogi – to jest tragedia. Trzeba to pobudować. 
-w przyszłorocznym budżecie powinniśmy walczyć o ścieżkę dydaktyczną a w 
ciągu roku wnioski Pana Matłoki można zrealizować. 
 
Głosowanie wniosku Pana Bogusława Matłoki: 
 
Na sali jest 15 radnych. 
 
„Za” przyjęciem wniosku głosowało  4 radnych 
„Przeciw” głosowało 7 radnych 
„Wstrzymujących”  4 głosy. 
 
Wniosek został odrzucony. 
 
Pani Halina Bronka odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
przedłożonego projektu budżetu na 2016r oraz opinię w sprawie możliwości  



sfinansowania  deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Barczewo na 2016r. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2016-2025 jest pozytywna. 
 
Pani  Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych również jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 
 
Rada  9 głosami „za”, przy 2 „przeciwnych” i 4 „wstrzymujących” podjęła: 
 
                                      U   C   H   W   A   Ł   Ę   nr   XIX(132)15 
w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2016-2025. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna w stosunku do przedstawionego 
projektu budżetu Gminy Barczewo na 2016r. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych również jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 
 
Rada  8 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” i 5 głosów „wstrzymujących” podjęła: 
 
                                           U   C   H   W   A   Ł   Ę   nr   XIX(133)15 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barczewo na 2016r. 
 
 
Do punktu 17. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-czy lokatorzy mieszkań komunalnych płacą fundusz remontowy? 
 
Pani Mirosława Jasińska – Dyrektor ZBK w Barczewie: 
-najemcy płacą czynsz, nie płacą funduszu remontowego, ponieważ nie są 
właścicielami. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych jest pozytywna. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 



Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 
 
 
Rada   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
 
                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(134)15 
w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla  samorządowego zakładu           
budżetowego – Zakładu Budynków Komunalnych. 
 
 
Do punktu 18. 
 
Sprawy różne i wolne wnioski: 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
 
-należy naprawić instalację odwodnieniową przy  placu zabaw w Nikielkowie, bo 
odwodnienie wybija na posesji Pani Czeremchy. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
 
-czy jest porozumienie w sprawie użytkowania drogi od obwodu drogowego w 
Barczewie w kierunku Klucznika? Tam przemieszczają się pojazdy o wielkim tonażu 
ALDESA twierdzi, że ma  zawarte takie porozumienie  z Burmistrzem na 
przemieszczanie się ta drogą ich pojazdów o takim dużym tonażu. Może Pan  panie 
Burmistrzu będzie miał na to wpływ. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
 
-nie mamy  zawartego takiego porozumienia. Jutro się zorientuję w sytuacji 
 
 
Pani Balbina Buras: 
 
-czy jest wypowiedziane porozumienie z powiatem? 
 
 
Pan Lech Nitkowski: 
 
-porozumienie wypowiedzieliśmy, ale wypowiedzenie nie zostało przyjęte przez 
powiat. 
 
 
Pan Kazimierz Kozon: 



 
-czy Pan Burmistrz umożliwia Pani Gałęziewskiej uczestnictwo w naszych sesjach, 
ponieważ jako radna powiatowa w naszych sesjach nie uczestniczy. Podobnie Pan 
Plawgo. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
 
-kanalizacja w Barczewku działa a wielu mieszkańców jest niepodłączonych. Pan 
Burmistrz na początku dał  okres ochronny, który już dawno minął. Ile osób się 
podłączyło? Jeśli jeszcze  mieszkańcy Barczewka tego nie uczynili to chyba Straż 
Miejska  powinna się tym zająć. 
 
-wyciekające ścieki na drogę w Barczewku. To trwa już lata. Jak jest mróz to to 
zamarza i tworzy się na drodze istna ślizgawka i stwarza się potężne zagrożenie 
dla użytkowników drogi. Proszę się tym zająć. 
 
 
Pani Anna Wojszel: 
 
-dziękuję Wydziałowi Informacji Turystycznej za zorganizowanie Wigilii Miejskiej. 
Wszystkim, którzy się przyłączyli do tego. Dla Centrum Kulturalno-Bibliotecznego 
za pomysł. Pani Magdalenie Łowkiel za organizowanie spotkań w Muzeum. Pani 
Annie Rok za  wykonanie wspaniałych portretów do Szopki. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
 
-przygotowaliśmy nagrodę dla Campingu Tumiany za zajęcie I miejsca w 
Ogólnopolskim Konkursie Campingów 
-podziękowanie za wykonanie umocnienia  brzegów wyspy na stawie młyńskim; 
-dziękuję Państwu za przyjęcie budżetu na 2016r. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
 
-Panie wiceburmistrzu Sołtys Bartołt zgłosił mi problem chodnika w tej miejscowości 
 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
 
-spotkanie w tej sprawie odbyło się w ubiegłym tygodniu; 
 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
 
-dziękuję wszystkim radnym, którzy poczuli wagę sytuacji i przyjęli budżet. 
 
 
Pani Halina Bronka: 
 



-przyłączam się do wszystkich życzeń i podziękowań ale tak ciężko chyba nigdy nie 
pracowałam. Cieszę się, że mogę się tak wiele uczyć od moich nowych kolegów i  
koleżanek w Radzie. Moja współpraca z  pracownikami Urzędu układa się bardzo 
dobrze. Życzę, żeby nam się dalej tak dobrze pracowało w przyszłym roku 
Myślę, że do końca kadencji dotrwamy w zgodzie. 
 
 
Pani Mirosława Jasińska – Dyrektor ZBK Barczewo: 
 
-Szanowna Rado, Szanowny Panie Burmistrzu dziękuję Państwu za dotację dla 
ZBK. Życzę Państwu owocnej pracy w przyszłym roku. 
Chciałam również Państwa poinformować, że wczoraj, w związku z tym iż ZBK nie 
będzie  sprzątało na Wspólnotach zmuszona byłam wręczyć wypowiedzenia dla 
trzech pań, pracownic Zakładu, które zatrudnione były do sprzątania na 
Wspólnotach. Zwracam się z prośbą do Państwa o pomoc w znalezieniu pracy dla 
tych Pań. 
 
 
Pan Marek Szter – Radny Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego: 
 
-jestem pod wrażeniem tego, że Radni zajmują się całą Gminą a nie tylko swoimi 
okręgami. 
 
 
Pan Andrzej Maciejewski i Pan Lech Jan Nitkowski złożyli wszystkim zebranym na 
sali oraz wszystkim mieszkańcom najlepsze życzenia noworoczne. 
 
Do punktu 19. 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w związku ze zrealizowaniem dzisiejszego porządku obrad  zamykam XIX/2015 
sesję Rady Miejskiej w Barczewie. Dziękuję Państwu za udział w obradach. 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                                  Przewodniczący 
                                                                           Rady Miejskiej w Barczewie 
                                                                           Andrzej  Maciejewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
  


